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Interpelláció

Dr. Szili Katalin
az Országgyű lés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony !

„Miért akadt el már megint az akadálymentesítés?” – címmel a Házszabály 90 . §-a
alapján ínterpellácíót kívánok benyújtani Sz űcs Erika szociális és munkaügyi miniszte r
asszonyhoz .

Tisztelt Miniszter Asszony !

A Nemzeti Fejlesztési Ügynökség Regionális Fejlesztési Programokat Irányít ó
Szakhatósága 2007-ben összesen 8,4 milliárd forintot irányzott el ő az önkormányzati
intézmények akadálymentesítésére . A hét régióban 861 önkormányzat pályázott erre a pénzr e
és mintegy félezer település nyert akadálymentesítés kiépítésére támogatást . Ismereteink
szerint az összes pályázó több mint 40%-át elutasították arra való hivatkozással, hogy a
benyújtott tervdokumentumok nem feleltek meg a szakmai követelményeknek. Bárhogy i s
számoljuk, több mint 2,5 milliárd forint megmaradt az el őirányzott összegből, amelyet
információim szerint szociális célokra csoportosítottak át . Azt a nagyon sokszor hangoztatott
szlogent, mely szerint az emberek és az önkormányzatok nem tudnak pályázatot írni, ne m
tudom elfogadni. Mint ahogy azt sem lehet elfogadni, hogy az akadálymentesítésrő l
lemondjanak. Nem is tehetik, hiszen az önkormányzatok fenntartásában m űködő
egészségügyi intézményekben az akadálymentesítést 2009. december 31-ig el kell végezni .
Az önkormányzatok alap- és középfokú oktatási intézményeiben és a szolgáltatást nyújt ó
épületekben 2010 végéig a törvény értelmében el kell végezni ezeket a feladatokat .

1998 februárjában fogadta el a parlament a fogyatékkal él ők jogairól szóló törvényt .
Eredetileg 2005 . december 31-ig kellett volna a közforgalmú szolgáltatást nyújtó
intézményeket akadálymentesíteni, ezt módosították Önök 2007-ben, és kitolták a teljesítés i
határidő t 2010. december 31-ig .

Tisztelt Miniszter Asszony !

Érintettként, magánszemélyként és els ősorban közszereplőként sem tudom elfogadni
az „ej rá érünk arra még” gyakorlatát, hiszen nemcsak a hazai szabályozás, hanem az unió s
rendelkezések és ajánlások is köteleznek bennünket az akadálymentesítés kiépítésére .



Kérdéseim a következők :
Ön szerint befejez ődik-e 2010. december 31-ig az önkormányzati óvodák, alap- és
középfokú intézmények fizikai akadálymentesítése?
Gondolkodik-e a Minisztérium a pályázati rendszer felülvizsgálatán ?
Mikor mondhatjuk el, hogy a magyar kormány valóban komolyan gondolja a
fogyatékkal élő emberek esélyegyenl őségének megteremtését?

Várom válaszát .

Budapest, 2008 . szeptember 30 .

Hirt Ferenc
Fidesz – Magyar Polgári Szövetség
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